

國立中興大學管理學院教師**專門著作及學術著作**認定標準
Standards for the Recognition of Faculty's
Specialized and Academic Publications, College of Management

98 年 2 月 26 日院務會議通過
Approved by the College Affairs Meeting on **February 26, 2009**

99 年 7 月 21 日院務會議修訂
Revised by the College Affairs Meeting on **July 21, 2010**

100 年 1 月 19 日院務會議修訂 (第壹、貳點)
Revised by the College Affairs Meeting on **January 19, 2011** (Articles I & II)

100 年 9 月 14 日院務會議修訂 (條文名稱)
Revised by the College Affairs Meeting on **September 14, 2011** (Title of the Regulations)

103 年 11 月 25 日管理學院 103 學年度第 1 次院務會議修正通過 (第貳、伍條)
Amended and approved by the 1st College Affairs Meeting of the 2014 Academic Year on **November 25, 2014** (Articles II & V)

110 年 6 月 23 日管理學院 109 學年度第 2 次院務會議修正通過 (第一條)
Amended and approved by the 2nd College Affairs Meeting of the 2020 Academic Year on **June 23, 2021** (Article I)

111 年 11 月 30 日 111 學年度第 1 學期院務會議修訂通過(全文)
Amended and approved by the 1st Semester College Affairs Meeting of the 2022 Academic Year on **November 30, 2022** (Full text revision)

本院教師之學術著作，依本標準認定之：

Recognition Criteria for Faculty Scholarly Works:

一、 學術期刊論文 (國內外知名學術或具有匿名審查制度之專業刊物)，或國際期刊對等之論文集論文。

Academic Journal Papers: Published in well-known domestic or international academic journals or professional journals with a peer-review system, as well as conference proceedings equivalent to international journals. 二、 學術專書及學術專書論文：由具審查制度之出版單位出版且經院教評會審查通過者。

Academic Books and Book Chapters: Must be published by a peer-reviewed publisher and approved by the College Faculty Evaluation Committee.

三、 國內外發明專利，專利須檢附專利證明、通過文件及研發成果書面報告 (含創作理念、學理基礎、主題內容、方法技巧及成果貢獻)。

Domestic and International Invention Patents: Faculty must provide patent certificates, approval documents, and a written research and development report (including creative concepts, theoretical foundations, thematic content, methods, techniques, and contributions).

四、 本院認定之**學術**期刊：

Recognized **Academic** Journals:

1. SSCI、SCI(E)、A&HCI 收錄之期刊。

Journals indexed in **SSCI, SCI(E), or A&HCI**.

2. TSSCI 或本院教評會認可之國內各學門期刊排序前百分之二十(至多五種)之期刊。

Journals indexed in TSSCI or ranked in the **top 20% of domestic field-specific journals** recognized by the College Faculty Evaluation Committee (up to five journals).

3. 國家科學及技術委員會獎勵之期刊。

Journals awarded by the **National Science and Technology Council (NSTC)**.

4. 系所提送院教評會認可之其他國內外優良期刊。

Other high-quality domestic and international journals submitted by departments and approved by the College Faculty Evaluation Committee.

五、著作應檢附原刊物封面、目錄及載有審查或編輯委員之封裡，或其他具有審查制度之證明。

Required Submission Documents: Original publication's cover page, table of contents, and editorial board or peer-review evidence, or other proof of a peer-review system.

六、本標準經院務會議通過，送請校教評會備查後實施，修正時亦同。

Implementation and Amendments: These standards shall take effect upon approval by the College Affairs Meeting and submission to the University Faculty Evaluation Committee for record-keeping. The same procedure applies to amendments.